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Protokół nr 29/21 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury  

z dnia 20 stycznia  2021 roku 
 

Na 9 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyło 9. Na sali konferencyjnej 

obecnych było 7 radnych (lista obecności w załączeniu), natomiast radni Tadeusz 

Kowalewski  i Artur Nadolny przedstawili opinie i uwagi do proponowanych w porządku 

posiedzenia punktów drogą  mailową, na co zezwala art.15zzx ustawy z dnia 2 marca 

2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Edyta Śledziewska-  

Przewodnicząca Komisji. Przewodnicząca obrad po zapoznaniu się z listą obecności 

stwierdziła prawomocność obrad, powitała zebranych, następnie zaproponowała 

wprowadzenie do porządku obrad punktu 4:  

„Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok  

w działach merytorycznie podległych Komisji- druk nr 553,553A”. 

Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku głosów  przeciw  

i  wstrzymujących się wprowadziła punkt do porządku obrad.  

Komisja nie  zgłosiła więcej  uwag i  w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku 

głosów  przeciw i  wstrzymujących się przyjęła po zmianach następujący porządek 

dzienny:  

1. Przyjęcie protokołu nr 28/20 z dnia z dnia 9 grudnia  2020 roku.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na 

utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w IV Liceum Ogólnokształcącym w 

Łomży w Zespole Szkół Technicznych i Ogólnokształcących Nr 4 w Łomży – druk nr 

546,546A  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na 

utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Technikum Nr 6 w Łomży w 

Zespole Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży – druk nr 547,547A  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok w 

działach merytorycznie podległych Komisji- druk nr 553,553A 

5. Analiza  i przyjęcie Planu Pracy Komisji na 2021 rok oraz zgłoszenie propozycji 

tematów do Planu Pracy Rady Miejskiej na 2021 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za rok 2020. 

7. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Ad.1 

Przyjęcie protokołu nr 28/20 z dnia z dnia 9 grudnia  2020 roku. 

Komisja przyjęła protokół  nr 28/20 z dnia 9 grudnia  2020 roku bez uwag. 
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Ad.2 i Ad.3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na 

utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w IV Liceum Ogólnokształcącym w 

Łomży w Zespole Szkół Technicznych i Ogólnokształcących Nr 4 w Łomży – druk nr 

546,546A 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na 

utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Technikum Nr 6 w Łomży w 

Zespole Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży – druk nr 547,547A 

Radna Edyta Śledziewska-  Przewodnicząca Komisji poprosiła Naczelnika Wydziału 

Edukacji o przedstawienie wniosków. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił wniosek w sprawie 

złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w 

IV Liceum Ogólnokształcącym w Łomży w Zespole Szkół Technicznych  

i Ogólnokształcących Nr 4 w Łomży, zgodnie z  drukiem nr 546,546A oraz wniosek  

w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Technikum Nr 6 w Łomży w Zespole Szkół Ekonomicznych  

i Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży, zgodnie  z  drukiem nr 547,547A, w załączeniu 

do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska-  Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wojtkowski poprosił o informację ile jest w tej chwili klas wojskowych. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że w tej chwili jest 

jedna. Funkcjonuje w Zespole Szkół Ekonomicznych. W przyszłym roku będą chcieli 

utworzyć kolejną  na poziomie klasy pierwszej  i na poziome klasy pierwszej w Zespole 

Szkół Technicznych. W tym roku wezmą pod uwagę współpracę z dwiema jednostkami 

wojskowymi, czyli kontynuację z 18 Pułkiem Logistycznym w Łomży oraz z 13 

Batalionem Wojsk Obrony Terytorialnej i myśli, że w tym roku Minister nam nie odmówi 

dlatego, że głównym powodem w tamtym roku było to wskazanie jednej jednostki, 

chociaż dowódca tej jednostki wyraził zgodę na dwa oddziały i opiekę, to Ministerstwo 

niestety nie podzieliło jego zdania. 

Radny Andrzej Wojtkowski poprosił o informację co daje ukończenie takiej szkoły. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji zapytał Radnego Andrzeja 

Wojtkowskiego czy wie jakie jest zasadnicze wynagrodzenie żołnierza z grupą „0”, 

żołnierza szeregowego. 

Radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że nie wie. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że jest to 

wynagrodzenie rzędu 4.120 zł na sam początek. Uczniowie kończący tę szkołę, 

kończą ją obozem poligonowym i złożeniem przysięgi, już zostają żołnierzami rezerwy, 

a przy starcie na uczelnie wyższe, czy też chęci pozostania i związania swojej 

przyszłości z wojskiem mają skrócony okres służby przygotowawczej, czyli dodatkowe 

możliwości i jak gdyby przyspieszony proces wstąpienia do służby wojskowej. Są to 

klasy certyfikowane przez Ministerstwo, które dają takie uprawnienia. Nie jest to klasa 
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mundurowa, która ma tylko ma dwie godziny zajęć tygodniowo, bo cykl kształcenia  

w tych klasach to jest 370 godzin związanych z wojskowością. Praktycznie po 

ukończeniu tego typu kształcenia, to oprócz tego, że kończą szkołę, to stają się już 

żołnierzami rezerwy, bądź też kandydatami z dodatkową ilością punktów do służby 

wojskowej. W tej chwili w ZSEiO dotacja celowa „na umundurowania i na sprzęt 

wyniesie 50.960 zł przez Ministerstwo”, z czego my jako organ prowadzący dokładamy 

te 20 %, tj. 12.740 zł. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja w wyniku głosowania 9 głosami za,  przy braku głosów przeciw  

i  wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie złożenia 

wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w IV Liceum 

Ogólnokształcącym w Łomży w Zespole Szkół Technicznych i Ogólnokształcących Nr 

4 w Łomży. 

Komisja w wyniku głosowania 9 głosami za,  przy braku głosów przeciw  

i  wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie złożenia 

wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  

w Technikum Nr 6 w Łomży w Zespole Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 

6 w Łomży. 

Ad.4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok  

w działach merytorycznie podległych Komisji- druk nr 553,553A 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta przedstawiła wniosek w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2021 rok w działach merytorycznie podległych Komisji, zgodnie  

z  drukiem nr 553,553A, w załączeniu do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska-  Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Ireneusz Cieślik stwierdził, że rozumie, że pieniądze, które nam „Technikum 

Weterynaryjne” wpłaciło, to teraz musimy oddać. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że tak. Dodała, że  „WETA” ma 

dwa projekty. 

Radny Ireneusz Cieślik poprosił o informacje czy jest szansa, że oni w tym roku 

wykorzystają. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że mają termin realizacji, nie wie 

czy w tym roku kończy się ten projekt. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że projekt był 

przewidziany na dwa lata, ale nie wie czy z racji COVID-u nie będzie przesunięty. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że jest możliwość i można się 

zwracać do instytucji wdrażającej o przesunięcie terminu realizacji w związku  

z COVID. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji uzupełnił, że realizacja projektu 

jest na takiej zasadzie, że doprowadza się je do takiego stopnia, że nie ma możliwości 
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zwrotu. Wykorzystuje się wszystkie środki, ewentualnie prosi się o przedłużenie 

terminu. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za,  przy braku głosów przeciw  

i  wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2021 rok w działach merytorycznie  podległych Komisji. 

 

Ad.5 

Analiza  i przyjęcie Planu Pracy Komisji na 2021 rok oraz zgłoszenie propozycji 

tematów do Planu Pracy Rady Miejskiej na 2021 rok. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że przesłała 

członkom Komisji projekt Planu Pracy Komisji i teraz chciałaby, żeby się nad tym 

pochylili i zastanowili. Może jakiś punkt trzeba usunąć, mają Państwo jakieś 

propozycje wprowadzenia nowych. Poprosiła Pana Naczelnika Wydziału Edukacji, 

żeby się odniósł. Zwróciła uwagę, że w ubiegłym roku punktem, który Komisja 

zgłaszała do Planu Pracy Rady, którego realizacja wynika z przepisów oświatowych, 

był „Raport o realizacji zadań oświatowych” i to w dalszym ciągu chciałaby 

zaproponować, żeby zgłosili jako propozycję do Planu Pracy Rady Miejskiej. 

Następnie  poprosiła o uwagi. 

Radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że są to punkty na Komisję, nie na sesję. Sesja 

będzie się rządziła własnymi prawami, bo jest COVID i będą prawdopodobnie 

procedować same uchwały. Myśli, że te tematy na Komisję mogą zostać.  

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że zaproponowała 

plan pracy Komisji na spotkaniach, ale oprócz tego planu, który będą realizować na 

spotkaniach to też zawsze zgłaszali propozycje tematów do Planu Pracy Rady 

Miejskiej. 

Radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że myśli, że to kwestia ustalenia tylko, które na 

sesje powinny iść, zaproponował, żeby nic nie zdejmować, najwyżej Pani 

Przewodnicząca nie wprowadzi pod obrady Komisji. 

Radna Edyta Śledziewska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę,  

że informację o pracy placówek kultury w naszym mieście zaproponowała w rozbiciu 

tak, żeby nie więcej, niż dwie placówki kultury przedkładały swoje sprawozdania  

na Komisji, z tego tytułu, że nie chciała robić większego skupiska ludzi. Następnie  

poprosiła Naczelnika Wydziału Edukacji o odniesienie się do proponowanego planu 

pracy. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że w tej chwili nie ma 

żadnych uwag do planu pracy. Uważa, że informacja na temat oferty kulturalnej będzie 

taka, że z racji COVID i pracy zdalnej w tym roku nic nie było zrobione. 

Radna Edyta Śledziewska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że placówki 

kultury wyszły z propozycjami zdalnych spektakli. 
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Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że o placówkach 

kulturalnych nie może mówić, mówi o szkołach. 

Radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że są zdalne, różne konkursy odbywają się  

w szkołach. 

Radna Edyta Śledziewska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę na punkt 4    

w miesiącach styczeń-luty i poprosiła o informację czy Pan Naczelnik na miesiąc luty 

będzie  w stanie taką informacje przygotować, w tym zakresie potrzeb finansowych, 

jeżeli chodzi o remonty i modernizacje w placówkach. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że nie może w tej 

chwili powiedzieć jak to finansowo wygląda, bo tutaj prawdopodobnie wchodziłby  

w grę jakieś kosztorysy. Może tylko przygotować informację z tym związaną,  

które z zaleceń zostały już zrealizowane, a co jeszcze pozostało do zrobienia. Kwestie 

przetargowe wchodzą w grę, więc trudno ustalić jakie to będą ostateczne kwoty, 

natomiast co zrealizowaliśmy, a co jeszcze pozostaje z zaleceń Sanepidu i Straży 

Pożarnej do zrealizowania, to taką informację jest w stanie przygotować. 

Radna Hanka Gałązka poprosiła o informację czy to co jest najpilniejsze, nie jest ujęte 

w budżecie, bo budżet oświaty jest bardzo skromny i bardzo trudny do realizacji w tym 

roku. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że niektóre to są 

kwestie inwestycyjne i te działania są w budżecie  w inwestycjach. 

Radny Ireneusz Cieślik stwierdził, że niektóre są w wydatkach niewygasłych, przeszły 

na ten rok. 

Radna Edyta Śledziewska - Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że chodzi  

o potrzeby. Zdaje sobie sprawę, że nie wszystkie potrzeby zostały ujęte w uchwale 

budżetowej. 

Pani Elżbieta Parzych  Skarbnik Miasta stwierdziła, że ma nadzieję, że wszystkie 

zostały ujęte. Powie co wyszło na koniec roku. Jednostki składały i jak wiedzą 

„straszyły” wnioskami na ogromne kwoty. Okazało się, że dużo mniej daliśmy i popłacili 

zobowiązania itd. Mało tego, musi to sprawdzić, bo nie może dojść „do ładu” z tymi 

jednostkami oświatowymi i nie wie jak to zrobić. Chodzi o to, że są błędy  

w sprawozdaniach i w sprawozdaniach o wynagrodzeniach nauczycieli. Prosiła o takie 

sprawozdanie, żeby mieć kontrolę. Chodzi o to, żebyśmy zbędnie nie  płacili tzw.”13”  

i dostała pod koniec listopada, początek grudnia, informację, że w tym sprawozdaniu 

wychodzą na minus całkiem pokaźne kwoty, w każdej z grup awansu. Natomiast teraz 

otrzymuje informacje, ponad 2 mln powyżej średniej. Stwierdziła, że „dusiła” budżet, 

„czyściła” każdy paragraf, po 5 tys. zł, po 2 tys. zł zabierała ludziom, żeby dać dla 

oświaty, tymczasem raptem miesiąc i co się wydarzyło, „z takich minusów na takie 

plusy żeśmy zeszli w każdej kategorii”. 

Pan Paweł Piwowarski – Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że na następną sesję 

przygotuje dodatkowe rozliczenie, bo nie ma tego dzisiaj przy sobie. Nie wiedział,  

że będzie taka potrzeba, natomiast sprawa wygląda następująco. W kategorii każdej 

grupy zawodowej największe przekroczenie na jednego nauczyciela to mamy 80 zł. 



str. 6 
 

80 zł to jest 3 nadgodziny. Nie wie czy to jest duże przekroczenie. Wie, że suma łączna 

to jest ponad 1,6 mln zł czy będzie około 2 mln zł, ale nie możemy w tym momencie 

części nauczycielom wypłacić wszystkich zobowiązań i pochodnych a części nie, 

dlatego tak to wyszło. Nie można zlecić szkole tego, żeby zapłacić dla 50 osób 

pochodne, bo wtedy nie wejdziemy w  artykuł 30. W grupie nauczycieli kontraktowych 

to wyszło zaledwie 10 zł przekroczenia w przeliczeniu na jednego nauczyciela. 

Zwracając się do Pani Skarbnik stwierdził, że nie dało się tego inaczej zrobić, 

natomiast te kwoty, które zostały później przesunięte w grudniu na potrzeby szkół 

właśnie to spowodowały. Gdybyśmy mieli możliwość zapłacenia w jednej szkole  

ZUS-ów tylko tych nauczycieli,  u których art.30 był zagrożony, to pewnie byśmy tak 

zrobili, ale tego się nie da inaczej. Dodał, że jest gotów przynieść rozliczenie na 

następną Komisję. 

Radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że Pan Naczelnik przygotuje informację na 

następną Komisję, czy na sesję, Pani Przewodnicząca zdecyduje i będą wszystko 

wiedzieć i o tym podyskutują, bo dzisiaj nie mają wiadomości, to nie ma o czym 

dyskutować. 

Więcej uwag Komisja nie zgłosiła. 

Radna Edyta Śledziewska– Przewodnicząca Komisji podała pod głosowanie przyjęcie 

Planu Pracy Komisji na 2021 rok (w załączeniu do protokołu) oraz przyjęcie jako 

propozycji do Planu Pracy  Rady Miejskiej  na 2021 rok tematu: 

- Raport o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/ 2021 (w tym informacja 

o wynikach egzaminów zewnętrznych w łomżyńskich szkołach  i działaniach 

dyrektorów w celu podnoszenia wyników kształcenia). (listopad) 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciw i 1 

wstrzymującym się przyjęła Plan Pracy Komisji Edukacji i Kultury na 2021 rok  

oraz propozycje tematów do Planu Pracy  Rady Miejskiej  na 2021 rok. 

Ad.6 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za rok 2020. 

Radna Edyta Śledziewska– Przewodnicząca Komisji poprosiła o uwagi do 

sprawozdania. 

Komisja nie zgłosiła uwag. 

Komisja wyniku głosowania 8 głosami za, przy braku głosów przeciw i wstrzymujących 

się przyjęła sprawozdanie z działalności za 2020rok (sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu). 

 

Ad.7 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Komisja nie zgłosiła  spraw i wniosków. 
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W związku z wyczerpaniem porządku dziennego  Przewodnicząca Komisji zamknęła  

posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodnicząca  

                        Komisji Edukacji i Kultury  

 

                       Edyta Śledziewska                        

      

Protokołowała: 

Izabela Jankiewicz  


